
 
 
 

 
Свечано и радно за Светски дан учитеља 

 
         У уторак, 05. октобра, на Светски дан учитеља, одржана је у сомборском 
Дому ученика средњих школа конференција посвећена Светском дану учитеља 
под називом „Опоравак почиње са учитељима“. 
         Након коктела, који је за учеснике Конференције „Опоравак почиње са 
учитељима“ организовао Синдикат, почела је са радом X редовна Скупштина 
Независног синдиката просветних радника Војводине. Скупштину је отворила и 
делегате поздравила Милица Поповић, потпредседница Скупштине НСПРВ, која је 
том приликом и предложила Радно председништво у саставу: Милица Поповић из 
Сенте, Јелена Зејак из Суботице, Олгица Протић из Зрењанина, Хаџи Здравко М. 
Ковач и Мирољуб Бјелетић из Сомбора и друга радна тела Скупштине: Мирољуба 
Бјелетића за записничара и Отилију Чешљар Киш из Суботице и Ану Поноћко из 
Зрењанина за овериваче записника, као и Верификациону комисију у саставу: 
Софија Мандарић из Сомбора, Стеван Турински из Зрењанина и Љубица Рељин из 
Новог Сада. Док је Верификациона комисија радила свој посао, делегатима 
Скупштине су се обратили гости: Слободан Брајковић, у име Републичког одбора 
СрпС-а, Јеленко Крајован из НУПЈСС, Александар Милошевић из Конфедерације 
Синдиката Војводине и Драгана Михаљевић из Незавиног синдиката радника у 
култури Војводине. Сви они су изразили задовољство што су гости Скупштине 
Синдиката и пожелели успешан рад.  
         Затим је председница Верификационе комисије Софија Мандарић поднела 
извештај, у ком је констатовала је од 40 позваних делегата присутно 39, да 
Скупштина има апсолутни кворум, да може да ради и пуноважно одлучује.  
         Радно председништво је, затим, дало на усвајање Предлог Пословника о раду 
Скупштине, који је Скупштина једногласно и без примедби усвојила.  
         Предложени дневни ред је допуњен новом тачком дневног реда о одлуци о 
иступању НСПРВ из УРСС и допуном тачке 10. дневног реда, алинејом о измени 
члана Статутарног одбора. Тако допуњен и измењен дневни ред делегати су 
једногласно и усвојили. 
         Од извештаја који су се нашли на дневном реду и које је, затим, Скупштина 
и усвојила једногласно и без гласова против или уздржани, први се нашао 
извештај о раду Извршног одбора НСПРВ у претходном периоду. Како је извештај 
за 2009. годину већ раније усвојне од стране Извршног одбора и саставни део 
збирке докумената које су добили делегати, овај извештај је допуњен извештајем 
за 2010. годину који је поднео Ранко Хрњаз, председник Извршног одбора НСПРВ 
и који, заједно са извештајем за 2009. годину чине један јединствен документ и 
јединствен извештај. Након што је председник ИО НСПРВ Ранко Хрњаз изнео део 
извештаја за текућу годину и краће дискусије, овај извештај је једногласно 
усвојен.  
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         Због одласка у пензију досадашњег председника Надзорног одбора, колеге 
Шкорића из Зрењанина, извештај Надзорног одбора за 2009. годину је поднела 
Софија Мандарић. И овај извештај који се налази у збирци докумената, као 
уосталом и обимна документација из књиговодства, као и извештаји о 
прикупљеној чланарини за 2008., 2009. и део 2010. године су једногласно 
прихваћени од стране делегата Скупштине Синдиката.  
         У оквиру ове тачке, следећи извештај је био извештај о раду Солидарног 
синдикалног фонда, који је поднео председник Управног одбора овог фонда, 
Мирољуб Бјелетић, и који су делегати једногласно усвојили. Наглашено је да би сви 
председници синдикалних организација у школама требали учинити додатни 
напор како би се Фонд додатно омасовио и на тај начин омогућио да још већи број 
колега користи погодности бескаматних позајмица из овог Фонда или неку од 
погодности ове врсте синдикалне штедње, која свим корисницима Фонда 
омогућава и синдикалну отпремнину у случају одласка у заслужену пензију или, не 
дај боже, у случају смрти или технолошког вишка.  
         Усмени извештај о раду Статутарног одбора поднео је председник 
Статутарног одбора Јован Вицаи из сомборске Гимназије, који је нагласио велики 
посао овог Одбора у припреми докумената за Оснивачки Конгрес СрпС-а и 
изменама и допунама Статута НСПРВ предвиђеним да их усвоји управо ова 
Скупштина. И овај извештај је усвојен једногласно и биће накнадно у писаној 
форми приложен другим извештајима усвојеним на овој Скупштини. 
         Следећа, осма тачка дневног рада била је посвећена именама и допунама 
Стаута НСПРВ, које је образложио председник овог Одбора, Јован Вицаи. Он је 
нагласио да је због уочених недостатака старог Статута било неопходно јасније и 
прецизније дефинисати питање колективног приступања Синдикату, као и права 
и обавеза колективних чланова, што је Предлогом Статута и учињено. Уосталом 
као и модернији приступ техничким решењима око начина унутрашње 
организације Синдиката, питања чланарине за чланове запослене у две или више 
школа, као и питање надлежности органа Синдиката и начина одлучивања унутар 
органа Синдиката и питање кога то Синдикат сматра „заштићеним запосленим“, а 
изабраним, односно именованим представником Синдиката, у складу са Законом 
о раду, Колективним уговором и општим актом синдиката. Након појашњења 
одређених чланова које је дао и генерални секретар Синдиката проф. Хаџи 
Здравко М. Ковач, који је суделовао у раду Стаутарног одбора у припреми 
Предлога новог измењеног Статута НСПРВ, Скупштина је једногласно усвојила 
Статут (Статут као и фотографије са Конференције и Скупштине можете преузети 
са сајта).  
         Следећа тачка дневног реда је била давање разрешнице члановима органа 
НСПРВ у мандату због стаутарних прекршаја и других разлога (одласка у пензију). 
Скупштина је разрешила: Градимира Дедића са места председника Скупштине и 
члана Извршног одбора НСПРВ на лични захтев, а из разлога преласка на 
функцију председника Рвачког савеза Војводине, Станислава Димитријевића и 
Мирчу Болдовину из Вршца са места члана Извршног одбора НСПРВ због 
статутарног прекршаја, Радета Шкорића као члана Надзорног одбора НСПРВ због 
одласка у пензију, Горана Бранкова са места заменика члана Надзорног одбора 
НСПРВ због статутарног прекршаја, Васиља Миловића са места заменика члана 
Статутарног одбора НСПРВ због статутарног прекршаја, као и Ненада 



Маринковића са места члана Републичког одбора СрпС-а због статутарног 
прекршаја. Скупштина је једногласно прихватила да се сви именовани разреше, 
чиме су се стекли услови да се пређе на изборе за попуну органа Синдиката. На 
образложени предлог Радног председништва за председника Скупштине НСПРВ 
једногласно је изабрана Јелена Зејак из Суботице, која се затим обратила 
делегатима Скупштине. Уследили су даљи избори и именовања, те су у Извршни 
одбор изабрани Роланд Вучинић из Бездана и Олгица Лукач из Вршца, за члана 
Надзорног одбора изабран је колега Владимир Стојшин из Зрењанина, а за 
заменика члана Надзорног одбора Душанка Црнокрак из Кањиже. Затим је за 
заменика члана Статутарног одбора изабрана Олгица Лукач из Вршца, а ова тачка 
дневног реда је исцрпљена након што је једногласно  за члана Републичког одбора 
изабран колега Стеван Турински из Зрењанина. 
         У следећој, допуњеној тачки дневног реда, професор Хаџи Здравко М. Ковач, 
изнео је разлоге зашто Радно председништво предлаже Скупштини доношење 
одлуке о иступању из УРСС-а, као и шта је све у међувремену учињено како би 
НСПРВ своје специфичне интересе остваривао кроз Независни синдикат јавних 
служби Војводине и Србије. Иако је одлука прихваћена једногласно, након краће 
дискусије у којој је суделовао и председник ИО НСПРВ Ранко Хрњаз, констатовано 
је да НСПРВ и даље остаје отворен за сарадњу са колективним члановима и 
оснивачима УРСС – првенствено са УСС „Слогом“. 
         Уследила је тачка посвећена актуелностима, текућим питањима и планом 
активности за наредни период у којој је посебно апострофирана потреба за 
доношењем новог Посебног колективног уговора, као и измена постојеће 
образовне легислативе због уочених недостатака у поступку утврђивања листи 
запослених за чијим радом престаје потреба, као и поступком утврђивања норме 
запосленог, а нарочито запосленог са нормом већом од 100% због немогућности 
„цепања“ одељења и, наравно, плаћања таквог прековременог рада. Било је говора 
и о непотписивању Протокола о утврђивању основице за обрачун и исплату зарада 
за наредну буџетску годину уколико Влада Републике Србије не прихвати да из 
Закона о буџетском систему брише члан који се односи на суспензију могућности 
исплате јубиларне награде и других награда и бонуса. 
         Након што је исцрпљен дневни ред и након што је председавајући, проф. 
Ковач закључио рад Скупштине, делегати Скупштине и њихови гости су наставил 
да се друже на свечаном и заједничком ручку, а потом су се разишли како би већ 
следећи дан могли одговорити својим радним и редовним задацима и обавезама. 
 
 
 
Нови Сад, 12.10.2010.год.                                 проф. Хаџи Здравко М. Ковач 
                                                                             генерални секретар НСПРВ 


